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Uzávěrka příštího čísla Bulletinu je
v úterý 13. února 2018.

Dejme hlavy dohromady

Ivan Šterzl – vizitka
Pracuji jako lékař a vědecký pracovník v oboru endokrinologie a imuno-

logie v Endokrinologickém ústavu v Praze. Členem odborů jsem od 1979,
od roku 2005 jsem byl místopředsedou odborové organizace, od roku 2012
jsem jejím předsedou. V tomto volebním období jsem byl zvolen do pražské
krajské rady a zároveň do výkonné rady OS. .

Vážení odboráři,
budeme mít no-
vou vládu, která
nám může, ale
nemusí přinést
zlepšení naší ži-
votní úrovně, a to

především v oblasti sociálního
zabezpečení. Nejsem si jist, zda
volební propaganda, která nás
obklopovala a vyhraňovala se
nenávistí především k jedné vo-
lební skupině, nezastřela, o co
vlastně v těchto volbách šlo
a jde. Byla to bitva o území (na-
ši republiku) a vliv na její ori-
entaci. Málokdo pochopil, že
se také jedná o nás, například
o „konec levné práce“. Velkou
část voličů „konec levné práce“
pravděpodobně vůbec nezajímal
a předseda ČMKOS Josef Stře-
dula na posledním sněmu for-
muloval výtku: „těch, co si bu-
dou na odborech stěžovat, se
optejte: koho jste volili?“.

Myslím, že za léta, kdy před-
stavujeme suverénní korporaci
svazů, nehrajeme pro ničí politi-
ku, ale často jsme jen populistic-
ky využíváni, ovšem skutečnou
možnost něco v tomto státě změ-
nit a ovlivnit nemáme. Již dávno
ministr financí Václav Klaus
prohlásil, že kdo chce mít v této
zemi vliv, musí založit stranu či
hnutí a jít do voleb.

Ve zdravotnickém svazu je 30

tisíc členů, v ČMKOS přes 300
tisíc členů a stále se doprošuje-
me zlepšení našeho stavu od
stran, které se ještě nedávno se-
šly v hospodě u jednoho stolu
nebo se tak akorát vešly do výta-
hu.

Vím, že myšlenka se politicky
osamostatnit a prosazovat naše
cíle, je vcelku kacířská a nemá
jednoznačnou podporu ani ve
výkonné radě našeho odborové-
ho svazu, ale vezměte si příklad
ze zahraničí, kde odbory mají
nesrovnatelně silnější a respek-
tovanou pozici.

Nedivme se potom zahranič-

Sleduji tento vývoj řadu let, ale
nemám pocit, že by prestiž od-
borů u reprezentace vedení státu
narůstala, zvláště proto, že „sli-
bem nic nezkazíš a skutek utek“.

Mnohokrát měly odbory při-
slíbené pracovní a sociální
výhody pro zaměstnance. Pro-
sazovali jsme novelu zákoníku
práce, která by zlepšila pracovní

ním politikům, kteří na náš sou-
časný ekonomický stav a na
odměňování za práci poukazují
s interpretací, že je to především
nedostatečná průraznost našich
odborů. Vzpomeňte si na obrov-
skou manifestaci na Václav-
ském náměstí, pocit sounáležitos-
ti a snahu něco prosadit. A vzá-
pětí sprchu večerních zpráv, kdy
tehdejší předseda ČMKOS se po
manifestaci výborně baví s teh-
dejším ministrem financí u piva.

podmínky a sjednotila odměňo-
vání zaměstnanců v nemocni-
cích. Chtěli jsme změnu v ka-
renční době, aby zaměstnanec
dostal zaplaceny i první tři dny
pracovní neschopnosti. Bohužel
se nepodařilo.

Nejde však opomenout i to, co
se zdařilo, a to především za he-
roického úsilí naší předsedkyně
Dagmary Žitníkové. Nárůst ta-
rifních platů v sociálních služ-
bách pro pečovatelky o 47,5%
nemá v historii odborů obdoby.
Nárůst tarifů pro zaměstnance
ve zdravotnictví o 30 % byl také
velmi úspěšný.

Vážené kolegyně a kolegové,
pojďme si říci, co uděláme pro
to, aby odbory fungovaly lépe.
Napište, prosím, své podněty
a návrhy a z nich můžeme spo-
lečně tvořit novou budoucnost.
Na každém záleží, tak dejme
hlavy dohromady.

Prof. MUDr. Ivan ŠTERZL, CSc.,
člen výkonné rady OS

za Prahu,
isterzl@endo.cz

Myslím, že především na tuto
situaci, která snižuje naši pozici
mezi voliči, se musíme zaměřit.

Nezvýšili vám o 10 % základní mzdy? OZVĚTE SE NÁM!
Vážené kolegyně a kolegové, v loňském roce se v oblasti zvýše-

ní platů a mezd podařilo vyjednat mnoho. Přesto se bohužel i letos
setkáváme se situací, že se v některých zařízeních nezvyšují mzdy
v souladu s dohodami, které byly uzavřené na úrovni vlády.

Žádáme vás, členy našich odborových organizací, abyste
nám zaslali informace, zda se ve vašich zařízeních, nemocni-
cích obchodních společnostech a sociálních službách nezisko-
vých organizacích, zvýšily mzdy všem pracovníkům o 10 % zá-
kladů.

Informace jsou pro nás velmi nutné, použijeme je pro další
jednání!

Děkujeme vám za spolupráci.
Za vedení odborového svazu předsedkyně Dagmar Žitníková
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12. prosince
* Místopředsedkyně OS Ivana
Břeňková se společně s regio-
nálním pracovníkem Václavem
Matouškem a předsedou odbo-
rové organizace Josefem Nedo-
mou účastnila kolektivního vy-
jednávání  v  Karlových Varech
v lázních Thermal. 
13. prosince
* V Nemocnici Pardubického
kraje, a. s., se místopředsedkyně
OS Ivana Břeňková účastnila
dalšího kola vyjednávání o na-
výšení mezd zaměstnanců ne-
mocnice. 
18. prosince
* Předsedkyně OS Dagmar Žit-
níková a místopředsedkyně
Ivana  Břeňková   se   společně
s předsedou LOK-SČL Marti-
nem Englem sešli s prezidentem
Unie zaměstnavatelských svazů
ČR Jiřím Horeckým, aby mu
předali návrh Kolektivní smlou-
vy vyššího stupně. 
* V odpoledních hodinách se
předsedkyně OS Dagmar Žit-
níková a místopředsedkyně
Ivana Břeňková sešly s pražskou
krajskou radou. 
19. prosince
* Společného setkání zástupců
odborových svazů veřejných
služeb sdružených v Evropské
federaci odborových svazů ve-
řejných služeb (EPSU) se účast-
nila místopředsedkyně OS Ivana
Břeňková.

Rok 2018
3. ledna 
* V lázních Thermal Karlovy
Vary se uskutečnilo kolektivní
vyjednávání, kterého se účastni-
la místopředsedkyně OS Ivana
Břeňková.
* V budově ČMKOS se sešli
zástupci odborových svazů, aby
projednali návrh programového
prohlášení vlády. Za OS se jed-
nání zúčastnila a s konkrétními
připomínkami vystoupila před-
sedkyně Dagmar Žitníková.
4. ledna
* Na Úřadu vlády se nad návr-
hem programového prohlášení
vlády sešla tripartita. K oblasti
zdravotnictví a sociálních služeb
vystoupila předsedkyně OS
Dagmar Žitníková. V reakci na

stalo se
Vážené kolegyně, vážení kolegové, oznamujeme

vám personální změnu ve zpracování agendy odvo-
dů členských příspěvků na ústředí odborového sva-
zu. 

Kolegyně Zdeňka Písková čerpá řádnou dovole-
nou a následně ukončuje pracovní poměr z důvodu
odchodu do důchodu. 

Agendu členské základny i agendu
odvodů členských příspěvků nyní
zpracovává Kateřina Megelová,
Dis, e-mail:
megelova.katerina@cmkos.cz,

telefon 734 787 907. 
Všichni, kdo dosud nevyužíváte program TRE-

WIS ZO a nevyplňujete hlášenku v programu, ale
vyplňujete formulář v excelu nebo ve wordu (který
zasíláte buď v papírové podobě poštou nebo elek-
tronicky na mailovou adresu), vezměte v patrnost
tuto změnu a zasílejte, prosím, hlášení odvodů

členských příspěvků Kateřině Megelové na její na
e-mailovou adresu.

Budete-li potřebovat řešit problémy souvise-
jící s registrací odborové organizace – vznik ne-
bo zánik ZO nebo registrovat a hlásit na OS změny
týkající se odborové organizace (změna názvu, síd-
la, ...) – obracejte  se  v  této záležitosti s žádostí
o prvotní radu nejdříve na svého regionálního

pracovníka a následně na naši no-
vou kolegyni Michaelu Jiráskovou
(jiraskova.michaela@cmkos.cz;
telefon 736 504 753).
Děkujeme  vám  všem za pochopení

a slibujeme, že uděláme vše proto, aby služby pro
vás zůstaly minimálně stejně kvalitní!

Ing. Šárka TIKOVSKÁ, 
vedoucí ekonomického a organizačního 

oddělení OSZSP ČR,
tikovska.sarka@cmkos.cz

Poznamenejte si už nyní termíny porad a krajských konferencí,
ať na ně můžete přijít!

Milé kolegyně a kolegové, vedení odborového svazu bude v ro-
ce 2018 opět pořádat ve všech krajích na jaře porady s předsedy
a zástupci odborových organizací a na podzim krajské konferen-
ce. Termíny a místa porad s předsedy a krajských konferencí už
jsou známé a takto v předstihu vás o nich informujeme proto,
abyste si je mohli poznačit do svých diářů a abyste si na svých
pracovištích mohli včas zařídit, abyste se porad a především kon-
ferencí mohli zúčastnit. Je to velmi důležité!

Konference budou volební,
volit se na nich budou členové
krajských rad, člen výkonné ra-
dy, delegáti sjezdu odborového
svazu a kandidáti do dozorčí ra-
dy OS.

Podrobnější informace o  všech
těchto  záležitostech budou do
odborových organizací včas za-
slány.

Z výše uvedených důvodů je
velmi důležité, abyste se porad
s předsedy odborových orga-
nizací a krajských konferencí
ve vašem kraji zúčastnili!

Pokud by se skutečně za vaši
odborovou organizaci nemohl
porady s předsedy nebo krajské
konference nikdo z vážných dů-
vodů zúčastnit a vy máte infor-
maci, o které si myslíte, že je dů-
ležitá, a chtěli byste se o ni po-
dělit s kolegy, můžete nám ji
sdělit i prostřednictvím e-mailu
nebo dopisu. Vaše informace
rádi předáme. 

Věříme, že tato situace bude
výjimečná a že vzhledem k důle-
žitým bodům, které se budou
projednávat, se budete moci jed-
nání osobně zúčastnit.

Těšíme  se  na osobní setkání
s vámi.

Za vedení OS místopředse-
da Mgr. Lubomír FRANCL,

francl.lubomir@cmkos.cz

Termíny a místa konání porad
a krajských konferencí naleznete
v tomto čísle Bulletinu na stra-
nách 8 a 9.

Na poradách s předsedy i na
krajských konferencích budou
předány   informace    potřebné
k naší společné práci, sezná-
míme  vás  s  aktuálním  děním
v resortech zdravotnictví a soci-
álních služeb, samozřejmě za-
zní i informace z oblasti hygieny
a lázeňství. Zásadním bodem
jednání bude vyhodnocení úprav
mezd a platů v roce 2018. 

Zazní rovněž informace o be-
nefitech, které odborový svaz
nabízí svým členům, jako je po-
jištění právní ochrany u pojiš-
ťovny D.A.S., T-Mobile a pojiš-
tění odpovědnosti za škodu způ-
sobenou zaměstnavateli u pojiš-
ťovny ČPP.

Dalším důležitým bodem jed-
nání bude příprava VIII. sjezdu
OS, který se uskuteční ve dnech

22.–24. listopadu 2018 v Praze.
Tuto přípravu jsme zahájili již na
podzimních konferencích v roce
2017 a výkonná rada OS se na
svých jednáních zabývá přípra-
vou programu OS na další obdo-
bí, ale také návrhy na změnu sta-
nov a dalších vnitřních předpisů
OS. 

Připomínám, že všechny naše
odborové organizace již byly vy-
zvány, aby na adresu vedení OS
posílaly své náměty a návrhy na
změnu  stanov, volebního a fi-
nančního řádu na další období. 

Na jarních poradách s předse-
dy bychom chtěli představit ná-
vrhy na změny stanov, volebního
a finančního řádu odborového
svazu tak, abyste je mohli pro-
diskutovat. 

Na podzimních krajských kon-
ferencích bychom chtěli již pro-
jednávat konkrétní znění doku-
mentů tak, jak budou předloženy
na VIII. sjezdu OS.

POZOR! Agendu pro ZO nyní nově vyřizují Kateřina Megelová a Michaela Jirásková
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její připomínky a připomínky
LOK-SČL bylo dohodnuto, že
se k úpravě návrhu sejdou pre-
miér Andrej Babiš, ministr zdra-
votnictví Adam Vojtěch, před-
sedkyně OS  Dagmar Žitníková
a předseda LOK-SČL Martin
Engel. 
5. ledna 
* Společného jednání krajské
rady Pardubického kraje s hejt-
manem JUDr. Martinem Neto-
lickým, Ph.D., (ČSSD) se účast-
nily předsedkyně OS Dagmar
Žitníková a místopředsedkyně
Ivana Břeňková. 
8. ledna 
* Výkonná rada jednala mimo-
řádně společně s výborem sekce
nemocnic a výborem sekce nelé-
kařských zdravotnických pra-
covníků. Mimořádného jednání
se více než hodinu účastnil mi-
nistr zdravotnictví Adam Voj-
těch.
* Poté výbory sekce pokračova-
ly samostatným jednáním.
* Samostatným jednáním po-
kračovala také výkonná rada.
* Jednala dozorčí rada OS.
* Předsedkyně OS Dagmar Žit-
níková a předseda LOK-SČL
Martin Engel jednali v odpoled-
ních  hodinách  na Úřadu vlády
s premiérem Andrejem Babišem
a ministrem zdravotnictví Ada-
mem Vojtěchem o programovém
prohlášení vlády a jeho doplně-
ní. 
9. ledna
* Jednala výkonná rada OS.
* Jednala dozorčí rada OS.
10. a 11. ledna
* Výroční chůze výboru základ-
ní odborové organizace ZZS
Středočeského kraje a výroční
konference základní odborové
organizace ZZS Středočeského
kraje se účastnily předsedkyně
OS Dagmar Žitníková a místo-
předsedkyně Ivana Břeňková. 
11. ledna
* Předsedkyně OS Dagmar Žit-
níková se na základě žádosti od-
borové organizace Nemocnice
Valašské Meziříčí a.s. zúčastnila
kolektivního jednání o nárůstu
mezd v nemocnici. Jednání skon-
čilo nedohodou, další termín byl
naplánován na pondělí 15. ledna.

stalo se Jednání výkonné rady a sekcí OS se zúčastnil ministr
zdravotnictví Adam Vojtěch

Ministr zdravotnictví Adam Vojtěch navštívil v pondělí 8. ledna
dopoledne na více než hodinu jednání výkonné rady odborového
svazu,  kterého se zúčastnili také členové výboru sekce nemocnic
a sekce nelékařských zdravotnických pracovníků.

jící lékařskou službu první po-
moci i chybějící lékařkou a oše-
třovatelskou péči v zařízeních
sociálních služeb. To poskyto-
vání péče nesmírně prodražuje.
Velkým problémem je předávání
pacientů v nemocnicích, protože
jsou na příjmech přetížené.

Odboráři s ministrem mluvili
také o situaci v hygienické služ-
bě a v lázeňství. Ministr uvedl,
že  není nepřítelem lázní a že se
v lázeňství nechystá dělat žádné
výrazné změny. 

Odboráři ministra seznámili
také s tím, jak je hrazena zdra-

Ministr odboráře stručně se-
známil se svými záměry ohledně
elektronického receptu, regulace
zdravotnických prostředků na
poukaz, úhrad léků a přímo říze-
ných nemocnic. Za svoji prioritu
označil zvýšení transparentnosti
resortu, změnu koncepce pri-
mární péče, tedy péče praktic-
kých lékařů, důraz na sledování
kvality zdravotní péče a na mo-
tivaci k jejímu zvyšování, je si
vědom vážných personálních
problémů resortu.

Odboráři ho na praktických pří-
kladech ze svých pracovišť infor-
movali o tom, jak hluboké problé-
my s nedostatkem personálu  jsou
a že další zaměstnanci budou od-
cházet, pokud se celkově nezmění
situace na pracovištích, především
počet personálu a jeho přetěžo-
vání, za které často může rozbuje-
lá administrativa.

Vedení odborového svazu
ocenilo, že Ministerstvo zdra-
votnictví úhradovou vyhláškou
vytvořilo předpoklady pro to,
aby  schválené   zvýšení   platů
a mezd lidé opravdu dostali.
Spolu s odboráři z nemocnic ale
zdůraznilo, že ve skutečnosti
mají toto zvýšení i v letošním
roce jisté pouze zaměstnanci
příspěvkových organizací. Za-
městnanci nemocnic – obchod-
ních společností v mnoha kra-
jích zase mají dostat podstatně
méně než slíbených 10 %,
případně vůbec nic. Přesto, že
úhradová vyhláška peníze na

zvýšení mezd obsahuje. Budou
ale využity na něco jiného. 

„Není přece možné, abychom
se  každý  rok  znovu  a   znovu
v krajích a jednotlivých nemoc-
nicích o těchto penězích urče-
ných pro zaměstnance museli
dohadovat, demonstrovat na
náměstích a vyhlašovat stávko-
vou pohotovost,“ zdůraznila
předsedkyně odborového svazu
Dagmar Žitníková.

V této souvislosti zopakovala,
že jediným systémových a kon-
cepčním řešením tohoto problé-
mu je sjednocení odměňování
pod systém tarifních platů, které
již dlouhé roky odborový svaz
požaduje.

Odboráři ministra Vojtěcha
informovali také o problémech
zdravotnické záchranné služby,
které se týkají nejen nedostatku
lékařů, ale také toho, že záchran-
ka musí suplovat nedostatečnou
péči praktických lékařů, chybě-

votní péče poskytovaná v za-
řízeních sociální péče, kde byla
poskytnuta péče za 7 – 9 mld.
Kč, ale pojišťovny za ni zaplati-
ly pouze kolem 2 mld. Kč.

PhDr. Marie KLÍROVÁ, 
klirova.marie@cmkos.cz

Foto Romana Novotná 
a autorka

Více fotografií najdete u toho-
to textu na svazovém webu:
http://osz.cmkos.cz/cz/clanky/8-
1-2018-ministr-vojtech-na-jed-
nani-vykonne-rady-os.aspx 
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Krajská rada Moravskoslezského kraje zve
na svá jednání

V prvním  pololetí roku 2018 má krajská rada Moravskoslez-
ského kraje naplánovaná jednání v následujících termínech: 23.
ledna, 20. února, 4. dubna, 22. května a 19. června 2018.

Krajská rada se obvykle schází ve Fakultní nemocnici
Ostrava, zpravidla ve 13 hodin, ale čas i místo konání schůzky se
může aktuálně změnit. 

Svou návštěvu oznamte, prosím, předem předsedkyni morav-
skoslezské krajské rady Dagmar Drobíkové na číslo 736 520 151
nebo na e-mail dagmar.drobikova@tiscali.cz 

Těšíme se na vás.

Výkonná rada v lednu
První  jednání  výkonné rady OS v roce 2018 bylo dvoudenní.

V pondělí 8. ledna se části jednání na pozvání odborového svazu
zúčastnil nový ministr zdravotnictví Adam Vojtěch. Této části
jednání se zúčastnili také členové výboru sekce nemocnic a výbo-
ru sekce  nelékařských  zdravotnických  pracovníků,  kteří  byli
v Praze na jednání výborů těchto sekcí.

Ministr Vojtěch krátce se-
známil se svými aktuálními
záměry a poté si vyslechl infor-
mace o problémech, s nimiž se
odboráři potýkají na svých pra-
covištích. Další informace,
podněty a připomínky, na něž se
kvůli omezenému času na jed-
nání nedostalo, budou ministro-
vi předány písemně.

Následující, již samostatná
část jednání výkonné rady, se
věnovala situaci v jednotlivých
regionech, především zvyšování
platů a mezd. Také letos se po-
tvrdilo, že bez problémů jsou za-
řízení sociálních služeb a ne-
mocnice, které mají podobu
příspěvkových organizací. V ne-
mocnicích obchodních společ-
nostech i v sociálních službách
neziskových organizacích je s vlá-
dou vyjednané 10% zvýšení
mezd zaměstnancům přiznáno
jen výjimečně, většinou mají do-
stat daleko méně, někde dokon-
ce vůbec nic, a peníze z vyšších
plateb v úhradové vyhlášce mají
být použity na něco jiného.

Odborový  svaz situaci přesně
sleduje a okamžitě zahájil jed-
nání v krajích, kde je zaměst-
nancům zvýšení mezd upíráno.

Místopředseda Lubomír Francl
informoval o dalším vylepšo-
vání programu evidence členů,
jehož cílem je umožnit odboro-
vým organizacím ještě praktič-
tější využívání tohoto programu.
Zároveň by se měla zjednodušit
administrativa, kterou musejí

zpracovávat  zaměstnanci   OS.
S tímto cílem došlo také ke změ-
nám  na  druhé  straně hlášenky
o platbách členských příspěvků
a členství v odborové organizaci
– viz informace na dalších stra-
nách Bulletinu.

Části  jednání  výkonné  rady
v úterý 9. ledna se zúčastnil
představitel pojišťovny D.A.S.
Mgr.  Roman  Flek. Informoval
o tom, jak členové odborového
svazu využívají odborové pojiš-
tění D.A.S., která problematika
je  nejčastější  a jaké by byly
možnosti dalšího rozvoje této
spolupráce.

O jednání dozorčí rady a řeše-

ných tématech informovala její
předsedkyně Soňa Vytisková.

Další část jednání výkonné ra-
dy se zabývala přípravou VIII.
sjezdu odborového svazu a zú-
častnili se jí také členové dozorčí
rady OS.

Členové  vedení OS informo-
vali o aktuálním  dění   v   resor-

tech  a v odborech, kde se chys-
tá Sněm a poté sjezd ČMKOS.

Výkonná rada naplánovala
termíny svých jednání v roce
2018 – také v tomto roce se bude
scházet druhé úterý v měsíci.

PhDr. Marie KLÍROVÁ,
klirova.marie@cmkos

Foto Romana Novotná
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Na jednání tripartity měl odborový svaz velké výhrady k části návrhu programového
prohlášení vlády týkající se zdravotnictví 

Krátce před koncem roku obdržely odbory ná-

vrh programového prohlášení vlády Andreje

Babiše se žádostí, aby byl materiál projednán

na jednání pléna tripartity 4. ledna. Vedení od-

borového svazu se ihned po novém roce nad

materiálem sešlo a připravili jsme stanovisko, které bylo písemně

zasláno ČMKOS. 

spolupráce, kooperace a solidari-
ty. Trh a regulace jsou dva
vzájemně se vylučující principy.
Naše představa je taková, že
zdravotnictví  má  být   kvalitní
a dostupné, a to jak v regionech,
tak v Praze. Pacient, který potře-
buje zdravotní péči, nemá
„shánět lékaře, zařízení a infor-
mace o něm“, ale má být kva-
litně ošetřen všude stejně. Hnutí
ANO doporučujeme změnit zá-
kladní přístup a filozofii, že ve
zdravotnictví trh vyřeší jeho pro-
blémy. Doporučujeme se nejprve
podrobně seznámit s výsledky
analýz ÚZIS ČR a následně před
každou změnou v systémech
zpracovat podrobnou analýzu
RIA. 

S rozšířením smluvní volnosti
mezi zdravotními pojišťovnami
a poskytovateli máme z minu-
lých let velmi neblahé zkuše-
nosti. Smlouvy byly pro posky-
tovatele nevýhodné a profitovaly
z nich především zdravotní po-
jišťovny. 

Určitě ovšem podporujeme
zavedení úhrad na bázi DRG. 

Odbory nepodporují zavedení
systémů odměňování pacientů –
zavedení malusů a bonusů.
Zdraví není komodita, zdraví je
statek důležitý pro dobré fungo-
vání každého z nás a celé společ-
nosti. 

Velké nebezpečí změny celé-
ho systému vidíme také v kom-
binaci se záměrem posuzovat
nákladovou efektivitu. Zdravot-
nictví nemá primárně ekonomic-
ký  rozměr. Rozvoj  technologií
a léků je obrovský, a pokud by
se  systém  založený   na  princi-
pech Health Technology Asses-
sment  (HTA)  spojil  s dalším
návazným systémem QALY =
rok života v plné kvalitě, který,
zjednodušeně řečeno, popisuje
jeden rok života v plném zdraví,
jak ho subjektivně chápe a prefe-
ruje  pacient,  tak  se dostáváme
k  diskuzi,  do kdy má cenu pa-
cienta léčit a jakou léčbu má pa-
cient dostat. Na zneužití takto
nastaveného systému jsme v mi-
nulosti opakovaně upozorňovali
v kontextu rozhodovacích pra-
vomocí zdravotních pojišťoven
v USA.

Obdobný systém v minulosti
plánovali ministři Julínek a He-
ger a veřejnost dala svůj nesou-
hlas s těmito záměry najevo ma-
sovými protesty. Odbory zave-
dení ryze ekonomických prvků
do zdravotnictví, které má plnit
principy pomoci a ochrany a má
fungovat jako veřejná služba,
zásadně odmítají. 

Pasáže o nové právní úpravě
zdravotních pojišťoven, vytvá-
ření cenové konkurence mezi ni-
mi a dalším zvýšení jejich od-
povědnosti za zajištění hraze-
ných služeb a také pasáže o sys-
témech odměňování pacientů
jsme navrhli vypustit. Pro inspi-
raci a doplnění programového
prohlášení jsme vládě předali
materiál odborového svazu
„Jaké zdravotnictví chtějí odbo-
ry, co budeme ve zdravotnictví
prosazovat“ – viz následující
strana Bulletinu. 

V návrhu programového pro-
hlášení se nám líbily závazky na
provedení auditu administrativní
zátěže poskytovatelů zdravot-
ních služeb a zrušení zbytečných
regulací. 

Určitě souhlasíme také s tím,
že zdravotnictví má být kvalitní,
moderní a finančně stabilní ve-
řejnou službu pro občany. K této
proklamaci bychom chtěli dodat,
že velmi důležitá je také dostup-
nost služby a její kvalita, a to
univerzálně. 

K sociálním službám jsme na-
vrhli konkretizovat závazek zvý-
šení platů a mezd. Navrhli jsme
následující upřesnění: „S ohle-
dem na důležitou roli sociálních
služeb v rozvoji demokratické
společnosti  zvýšíme platy za-
městnanců v sociálních službách
do konce volebního období v ro-
ce 2021 na 150 procent jejich
současné výše.“ 

Tyto připomínky předsedkyně
OS prezentovala na jednání tri-
partity a byly součástí stanovis-
ka ČMKOS. Na základě vystou-
pení předsedkyně OS s konkrét-
ními návrhy na úpravy sdělil
premiér Andrej Babiš, že se nad
těmito podněty chce sejít a pro-
gramové prohlášení upravit.

Bc. Dagmar ŽITNÍKOVÁ,
zitnikova.dagmar@cmkos.cz

Co se nám na programovém
prohlášení nelíbilo a co považu-
jeme za dobře zpracované? 

Úvodem jsme konstatovali, že
je dobře, že vláda se snaží se so-
ciálními partnery programové
prohlášení projednat. Z hlediska
dalšího rozvoje sociálního dialo-
gu nám však v programovém
prohlášení chyběla pasáž, která
klade  důraz  na  sociální dialog
a sociální smír. Po jednání tripar-
tity tuto pasáž vláda doplnila.

Za naše resorty jsme měli
největší výhradu k tomu, že se
vláda v návrhu nevěnuje těm,
kteří jsou pro zdravotnictví a so-
ciální služby zásadní, těm, kteří
poskytuji zdravotní péči a soci-
ální služby = zaměstnancům.
Navrhli jsme, aby vláda do pro-
gramového prohlášení doplnila
závazek, že bude řešit nedosta-
tek personálu a připraví program
stabilizace k udržení zaměstnan-
ců ve zdravotnictví a sociálních
službách. 

Další  upřesnění jsme navrhli
v části, která se týkala odměn za-
městnanců za vykonanou práci.
„Ke zvyšování odměn za práci
mladých lékařů a zdravotních
sester  navrhujeme doplnit zvy-
šování  platů a mezd všech za-
městnanců ve zdravotnictví, a to
konkrétně na výši 150 % stáva-
jících platů. Za nezbytné pro do-
držení tohoto závazku považuje-
me novelizovat zákoník práce
přes právní úpravu, která zajistí
sjednocení odměňování zaměst-
nanců nemocnic pod systém pla-
tů“.

A aby na splnění závazků byly
finance, tak jsme navrhli, aby
vláda dala do programového
prohlášení závazek, že objem fi-
nancí ve zdravotnictví bude na
konci volebního období sou-
časné vlády minimálně ve výši
9,5 % HDP. 

Jako velký problém jsme v ná-
vrhu programového prohlášení
vnímali návrhy a pasáže o nové
právní úpravě zdravotních pojiš-
ťoven,  vytváření cenové kon-
kurence mezi nimi a dalším
zvýšení jejich odpovědnosti za
zajištění hrazených služeb.
Velmi problematické je dle naše-
ho názoru také posílení smluvní
volnosti mezi zdravotními pojiš-
ťovnami a poskytovateli zdra-
votní péče. 

Obavy ze změny systému
zdravotních pojišťoven a zdra-
votního pojištění jsou dle našeho
názoru opodstatněné a vedou nás
k nim zkušenosti z vývoje zdra-
votnictví  mezi léty 2006 až
2013 a informace o změnách
systému zdravotních pojišťoven
na Slovensku. Myslíme si, že ne-
ní potřeba žádných revolučních
změn v zákonech o pojišťov-
nách. 

Pro další vývoj českého zdra-
votnictví doporučujeme dál po-
kračovat v systému univerzál-
ního zdravotního pojištění =
zdravotní daně a přísné regulace
zdravotních pojišťoven. Jsme
přesvědčeni, že tato kombinace
je jedním z důvodů efektivity na-
šeho zdravotnictví a financování
systému za 7,2 % HDP. 

V kontextu změn doporučuje-
me zaměřit se na zvýšení objemu
financí do zdravotnictví a to pře-
devším úpravami odvodů  za
jednotlivé   skupiny  pojištěnců
a zvýšením plateb státu za jeho
pojištěnce. Určitě je také možné
zvážit použití části výnosů daně
z tabáku a alkoholu do zdravot-
nictví a snížení DPH na zdravot-
nické komodity. 

Odbory také stále trvají na te-
zi, že tržní mechanismy se ve
zdravotnictví neosvědčily. Za
nejdůležitější principy ve zdra-
votnictví považujeme principy
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Jaké zdravotnictví chtějí odbory,
co budeme ve zdravotnictví

prosazovat
1)Návrat k doktríně, že zdraví není zboží a nemůže být předmětem

prodeje a koupě. 
2)Respektování ústavy a pojetí zdraví jako veřejného zájmu.
3)Zrušit ekonomicky definovaný princip hrazení zdravotní péče –

upravit nárok pacienta na poskytovanou zdravotní péči v kontextu
jeho potřeby bez ekonomicky upravených podmínek a místo prosa-
zování volného trhu vrátit zpět do zdravotnictví principy koopera-
ce a spolupráce.

4)Posílení principů solidarity zdravých s nemocnými:
a) spravedlivé řešení zdrojů příjmů do zdravotního pojištění – zrov-

noprávnění odvodů zaměstnanců, OSVČ a zvýšení plateb za stát-
ní pojištěnce,

b)zrušení zastropování odvodů,
c) předcházející body provázat tak, aby ČR vynakládala na zdra-

votnictví % HDP na úrovni průměrů vyspělých zemí EU: 
� nastavit jasná pravidla pro financování zdravotnictví a úhrady, 
� zvýšit regulaci cen léků, zdravotnického materiálu a zdravot-

nických prostředků, 
� důsledně kontrolovat hospodaření a nákladovou efektivitu

všech nestátních i státních zdravotnických zařízení (pozn.
zdravotnickým zařízením nejsou jen nemocnice, ale všichni
poskytovatelé zdravotní péče), systém kontroly se musí odvíjet
od legislativy, 

� doplnit daňové příjmy zdravotnictví výnosy ze spotřebních da-
ní, zejména z alkoholu a tabáku,

� zavést ve zdravotnictví nulovou daň z přidané hodnoty na lé-
ky, zdravotnický materiál a zdravotnické prostředky. 

5)Tvrdé postihy za korupci – vymezit zákonem.
6) Koncepčně přistupovat ve zdravotnictví k jednotlivým aktérům na

základě principu neziskovosti:
a) vytvoření zákona o neziskových organizacích ve zdravotnictví,

aby na ně mohly být převedeny současné obchodní společnosti, 
b)vytvoření sítě veřejných neziskových nemocnic. 

7)Ke zdravotnímu pojištění přistoupit jako ke zdravotní dani.
8)Umožnit vznik připojištění na to, co není hrazeno ze zdravotního

pojištění, nebo je hrazeno pouze částečně. 
9)Posílit prevenci – nastavit systém předcházení nemocem s cílem

zlepšit zdravotní stav obyvatel: 
a) návrat k osvědčenému systému ochrany veřejného zdraví, který

byl v posledních letech cíleně devastován,
b)návrat k principu, že prevence je vždy levnější než léčba. Je

nutné zaměřit se jak na prevenci primární (očkování, kontroly
nezávadnosti ovzduší, potravin, vody), tak sekundární – zavést
povinné preventivní prohlídky u vybraných skupin občanů, 

c) více vrátit do prevence také lázeňskou péči. 
10) Zajistit spravedlivé odměňování zaměstnanců ve zdravotnictví

garantované systémem tarifních platů.

V pondělí 8. ledna se premiér
Andrej Babiš spolu s ministrem
zdravotnictví Adamem Vojtě-
chem sešli s předsedkyní OS
Dagmar Žitníkovou a předsedou
LOK-SČL Martinem Engelem.
Tématem jednání byly připo-
mínky odborů k předloženému
návrhu programového prohláše-
ní vlády. Byly předány písemně
a na jednání se dohodly některé
úpravy. 

Premiér Andrej Babiš deklaro-
val, že hnutí ANO nechystá
žádné převratné změny v oblasti
zdravotních pojišťoven a jejich
fungování. Není v plánu jejich
transformace na akciové společ-
nosti. 

Zaměstnancům chce vláda
věnovat zvýšenou pozornost, pa-
sáže o nárůstu platů a mezd byly
upravené. 

Na Ministerstvu zdravotnictví
vznikne pracovní skupina, která
bude řešit nedostatek personálu
a  hledat  prvky,  které   přispějí
k stabilizaci zaměstnanců. 

Platy zaměstnanců v sociál-
ních službách jsou nízké, pre-
miér Babiš si toho je vědom,
hnutí ANO je plánuje zvyšovat. 

V otázce návrhu odborů na
sjednocení odměňování není
shoda, a to ani přesto, že předse-
dové odborů znovu informovali
o  problémech s nárůstem mezd
a plněním vládního závazku. 

Po jednání s premiérem násle-
dovala tisková konference, které
se zúčastnili ministr zdravotnic-
tví Adam Vojtěch, předsedkyně
OS Dagmar Žitníková a předse-
da LOK-SČL Martin Engel. 

Bc. Dagmar ŽITNÍKOVÁ,
zitnikova.dagmar@cmkos.cz

Žitníková a Engel jednali s Babišem
a Vojtěchem o zdravotnictví

Přestože Vánoce už jsou za námi, stejně jako dění před nimi, po-
sílám dvě fotografie z naší akce. Jde o nadílku sv. Mikuláše s andělem
a čertem v naší MO KHS Olomouckého kraje, územní pracoviště
Prostějov. Sešli jsme se v počtu cca 50 lidí, z toho 15 dětí, v prostě-
jovské restauraci U Tří bříz a bylo to víc než fajn.

Tak přejeme i ostatním příjemná setkání se svými kolegy i jejich
blízkými.

MVDr. Zuzana BARTOŠOVÁ, předsedkyně MO OSZSP ČR
KHS Olomouckého kraje, územní pracoviště Prostějov, 

zuzana.bartosova@pv.khsolc.cz
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Někteří řidiči ZZS nedostali vyjednanou 8. platovou třídu! Prý kvůli nejasnostem…
Odborový  svaz  zdravotnictví a sociální péče ČR spolu s Aso-

ciací zdravotnických záchranných služeb ČR prosazoval dlouhá
léta zvýšení platových tříd pro řidiče vozidel zdravotnických
záchranných služeb. V listopadu loňského roku se to podařilo
prosadit. Vláda Bohuslava Sobotky na jednom ze svých posled-
ních  zasedání rozhodla o změně nařízení vlády – katalogu prací
a umožnila zařadit řidiče vozidel zdravotnických záchranných
služeb do 8. platových tříd. 

ci integrovaného záchranného
systému,

i) zajišťovat v případě potřeby
péči o tělo zemřelého,

j) přejímat, kontrolovat a uklá-
dat léčivé přípravky, manipulo-
vat s nimi a zajišťovat jejich do-
statečnou zásobu,

k) přejímat, kontrolovat a uklá-
dat   zdravotnické    prostředky
a  prádlo,  manipulovat  s  nimi
a  zajišťovat   jejich   dezinfekci
a sterilizaci a jejich dostatečnou
zásobu,

m) provádět neodkladné výko-
ny v rámci probíhajícího porodu
a první ošetření novorozence,

n) přijímat, evidovat a vyhod-
nocovat tísňové výzvy z hlediska
závažnosti zdravotního stavu pa-
cienta a podle stupně naléhavos-
ti, zabezpečovat odpovídající
způsob jejich řešení za použití
telekomunikační a sdělovací
techniky,

o) provádět telefonní instruk-
táž  k poskytování první pomoci
a poskytovat další potřebné rady
za použití vhodného psycholo-
gického přístupu,

p) zavádět a udržovat inhalač-
ní a kyslíkovou terapii.

V § 36 vyhlášky č. 55/2011
Sb., o činnostech zdravotnic-
kých pracovníků a jiných odbor-
ných pracovníků, jsou uvedeny
činnosti, které vykonává řidič
vozidla zdravotnické záchranné
služby. 

Citace části vyhlášky:
Řidič vozidla zdravotnické

záchranné služby vykonává čin-
nosti podle § 3 odst. 2 a dále pod
odborným dohledem lékaře nebo
jiného zdravotnického pracov-
níka způsobilého k poskytování
neodkladné péče bez odborného
dohledu může

a) vyprošťovat osoby v hava-
rijních  situacích  v  součinnosti
s ostatními složkami integro-
vaného záchranného systému,

b) asistovat při provádění dia-
gnosticko-třídicí činnosti v místě
zásahu,

c) provádět jednoduché výko-
ny v rámci neodkladné předne-
mocniční péče; a to

1. první ošetření ran, včetně
zástavy krvácení,

2. neinvazivní zajištění dýcha-
cích cest a nepřímou srdeční ma-
sáž,

3. přemísťování a polohování
pacientů,

4. imobilizaci,
5. udržování inhalační kys-

líkové léčby,
6. sledování vitální funkce,

d) zabezpečovat  odborný
transport pacientů,

e) udržovat rádiovou komuni-
kaci se zdravotnickým opera-
čním střediskem, případně i s ji-
nými složkami integrovaného
záchranného systému,

f) obsluhovat a udržovat vyba-
vení všech kategorií zdravotnic-
kých vozidel, řídit je, a to i v ob-
tížných podmínkách jízdy s vyu-
žitím výstražných zařízení,

g) v rozsahu své odborné způ-
sobilosti vykonávat činnosti při
přejímání, kontrole, manipulaci
a uložení léčivých přípravků,

h) vykonávat v rozsahu své od-
borné způsobilosti činnosti při
přejímání, kontrole a uložení
zdravotnických      prostředků
a prádla, manipulaci s nimi, je-
jich dezinfekci a sterilizaci a za-
jištění jejich dostatečné zásoby.

(2) Řidič vozidla zdravotnické
záchranné služby může asistovat
pod přímým vedením lékaře ne-
bo jiného zdravotnického pra-
covníka způsobilého k poskyto-
vání neodkladné péče bez od-
borného dohledu při provádění
dalších   zdravotních     výkonů
v rámci přednemocniční neod-
kladné péče.

Po komplexním zhodnocení
jednotlivých ustanovení vy-
hlášky č. 55/2011 Sb., o činnos-
tech zdravotnických pracovníků
a  jiných odborných pracovníků
a po srovnání činností záchra-
náře s činnostmi řidičů vozidel
ZZS dostáváme odpověď na
otázku, co může vykonávat řidič
vozidel zdravotnické záchranné
služby jako dílčí činnosti speci-
fické ošetřovatelské péče pod
odborným dohledem. 

Pro další praxi dodáváme, že
dle našeho právního názoru ne-
lze řidiče vozidel zdravotnické
záchranné služby diferencovat,
protože v rámci výjezdů vozidel
zdravotnické záchranné služby
vykonávají všechny uvedené
činnosti.

V záležitosti výkladu požádal
odborový svaz o stanovisko také
Ministerstvo práce a sociálních
věcí. 

Věříme, že zaměstnavatelé ři-
dičů vozidel zdravotnické zá-
chranné služby budou postupo-
vat jednotně a že se řidiči vozi-
del zdravotnické záchranné služ-
by v brzké době dočkají nového
zařazení a nových platových
výměrů na všech zdravotnických
záchranných službách. 

Bc. Dagmar ŽITNÍKOVÁ, 
zitnikova.dagmar@cmkos.cz

Citace z nařízení vlády č.
399/2017 Sb., kterým se mění
nařízení  vlády č. 222/2010 Sb.,
o katalogu prací ve veřejných
službách a správě, nařízení vlády
č. 302/2014 Sb., o katalogu správ-
ních činností, a nařízení vlády č.
104/2005 Sb., kterým se stanoví
katalog činností v bezpečnost-
ních sborech, ve znění pozděj-
ších předpisů:

V písmenu B 2. ČÁSTI DÍLU
2.19 v povolání 2.19.03 se do-
plňuje 8. platová třída, která zní:

"8. platová třída 
1. Poskytování dílčích výkonů

specifické ošetřovatelské péče
při poskytování přednemocniční
neodkladné péče pod odborným
dohledem." 

Splněno! Splněno? Začátkem
roku se na OS začali obracet na-
ši členové. Někteří zaměstnava-
telé se rozhodli, že výklad usta-
novení katalogu prací je nejasný
a že řidiči vozidel zdravotnické
záchranné služby nemají na 8.
platovou třídu nárok. 

Podle právního názoru odbo-
rového svazu to jasné je! 

Nařízení vlády č. 399/2017
Sb., kterým se mění nařízení
vlády č. 222/2010 Sb., o katalo-
gu  prací  ve veřejných službách
a správě, nařízení vlády č.
302/2014 Sb., o katalogu správ-
ních činností, a nařízení vlády č.
104/2005 Sb., kterým se stanoví
katalog činností v bezpečnost-
ních sborech, ve znění pozděj-
ších  předpisů  je  nutné  použít
v kontextu novelizované vy-
hlášky č. 55/2011 Sb., o činnos-
tech zdravotnických pracovníků
a jiných odborných pracovníků. 

V §2 písmeno d) vyhlášky č.
55/2011 Sb., o činnostech zdra-
votnických pracovníků a jiných
odborných pracovníků, je vyme-
zeno, co je specifická ošetřova-
telské péče a kde se poskytuje.

Citace vyhlášky:
d) specifickou ošetřovatelskou

péčí ošetřovatelská péče posky-
tovaná  pacientům ve vyme-
zeném úseku zdravotní péče ze-
jména při poskytování radiolo-
gických výkonů, zabezpečení
nutričních potřeb pacientů v ob-
lasti  preventivní  a  léčebné

výživy   nebo  neodkladné   péče,
V § 17 zdravotnický záchranář

téže vyhlášky je rozvedená spe-
cifikace činností zdravotnického
záchranáře v rámci specifické
ošetřovatelské péče při poskyto-
vání přednemocniční péče atd. 

Citace části vyhlášky:
Zdravotnický záchranář vyko-

nává  činnosti  podle § 3 odst. 1
a dále  bez  odborného  dohledu
a bez indikace vykonává činnos-
ti v rámci specifické ošetřovatel-
ské péče při poskytování před-
nemocniční  neodkladné   péče,
a  dále  při poskytování akutní
lůžkové péče intenzivní, včetně
péče na urgentním příjmu.
Přitom zejména může:

a) monitorovat a hodnotit vi-
tální funkce včetně snímání elek-
trokardiografického záznamu,
průběžného sledování a hodno-
cení   poruch  rytmu,   vyšetření
a monitorování pulzním oxymet-
rem,

b) zahajovat a provádět kardi-
opulmonální resuscitaci s použi-
tím ručních křísicích vaků,
včetně defibrilace srdce elektric-
kým výbojem po provedení zá-
znamu elektrokardiogramu,

c) zajišťovat periferní žilní ne-
bo intraoseální vstup, aplikovat
krystaloidní roztoky a provádět
nitrožilní aplikaci roztoků glukó-
zy u pacienta s ověřenou hypog-
lykemií,

d) provádět laboratorní vyše-
tření určená pro neodkladnou
péči a hodnotit je,

e) obsluhovat a udržovat vy-
bavení všech kategorií doprav-
ních prostředků, řídit pozemní
dopravní prostředky, a to i v ob-
tížných podmínkách jízdy s vy-
užitím  výstražných   zvukových
a světelných zařízení,

f) provádět první ošetření ran,
včetně zástavy krvácení,

g) zajišťovat nebo provádět
bezpečné vyproštění, poloho-
vání, imobilizaci, transport paci-
entů a zajišťovat bezpečnost pa-
cientů během transportu,

h) vykonávat v rozsahu své od-
borné způsobilosti činnosti při
řešení následků mimořádných
událostí při provádění záchran-
ných a likvidačních prací v rám-



ssttrr..  88
BBuulllleettiinn 11//22001188



ssttrr..  99
BBuulllleettiinn 11//22001188



ssttrr..  1100
BBuulllleettiinn 11//22001188

Pokyny pro platbu členských příspěvků, příspěvků do Zajišťovacího fondu
a vyplňování hlášení pro rok 2018

Vážené   kolegyně,   vážení kolegové,   od

1. 1. 2018  opět  dochází k některým změ-

nám v  hlášení   odvodů   členských   příspěv-

ků  a příspěvků  do   Zajišťovacího  fondu.
Platba odvodů členských

příspěvků
Pro jistotu připomínám, že od

1. 1. 2017 podle schválených
změn finančního řádu OS činí
odvod za člena 75 Kč. Pokud
výše členského příspěvku, který
člen zaplatí základní organizaci,
nedosáhne výše odvodu na OS,
tedy je menší než 75 Kč (napří-
klad z důvodu pracovní ne-
schopnosti po část kalendářního
měsíce), odvede za tohoto člena
základní organizace na OS 45
Kč. Za zaměstnance, který ne-
měl žádný příjem po celý pří-
slušný kalendářní měsíc z důvo-
du dočasné pracovní neschop-
nosti, činí odvod na OS 15 Kč.
Pro úplnost uvádím, že tento
člen by měl zaplatit základní or-
ganizaci udržovací příspěvek ve
výši nejméně 20 Kč.

I v roce 2018 pokračuje naše
spolupráce s pojišťovnou
D.A.S.,  které  mohou  využívat
i členky na mateřské a rodičov-
ské dovolené (záleží na jejich
rozhodnutí). Za členky na mateř-
ské a rodičovské dovolené, které
chtějí využívat služeb pojišťov-
ny  D.A.S.,  odvedou ZO 15 Kč
a pro pojišťovnu D.A.S. budou
zařazeny mezi ostatní členy OS.
Počet  těchto  členek  se   uvádí
v řádku společně se zaměstnan-
ci,  kteří  neměli  žádný  příjem
z důvodu pracovní neschopnosti,
tedy v hlášence v řádku 4. Člen-
ky, které nebudou chtít využívat
pojištění a za které nebude ZO
stejně jako dosud odvádět nic,
budou uvedeny v řádku 5. 

Variabilní symbol
Variabilní symbol pro plat-

by odvodů zůstává stejný jako
v minulých letech.

Tento variabilní symbol je
pro  každou organizaci jedi-
nečný a tvoří se z registračního
čísla odborové organizace,
které je přiděleno odborovým
svazem. Místo prvního dvojčíslí
čísla základní organizace (22) se
uvádí označení měsíce, za který
platbu posíláte (01, 02, ….. 11,
12).

Pojištění právní ochrany
D.A.S.

Pojišťovně D.A.S se i letos
bude čtvrtletně posílat aktuální
jmenný seznam členů, kteří jsou
pojištěni. Je tedy nutné, aby da-
tabáze členů byla pravidelně
(měsíčně) a řádně aktualizována.
● Pro zjednodušení vaší i naší
práce byla upravena strana 2
hlášenky odvodů členských přís-
pěvků, kde byl přidán sloupec
pro   hlášení  změn  v   Za-jišťo-
vacím fondu. Proto již nebude
nutné v hlášení za rok 2018 po-
sílat změny v evidenci členů na
dvě  místa,  ale bude stačit vypl-
nit  pouze  jednu hlášenku. V
hlášence   odvodů   do   Za-ji-
šťovacího fondu již kolonky pro
hlášení změn v evidenci členů
nebudou.

UPOZORNĚNÍ: hlášenky
(jak odvodů členských přís-
pěvků, tak změn v členské evi-
denci) zasílejte Kateřině
Megelové, e-mail: 
megelova.katerina@cmkos.cz,
telefon 734 787 907.

Důchodci a pojištění právní
ochrany D.A.S.

Oblast soukromého práva u po-
jišťovny D.A.S. mohou využí-
vat i členové – nepracující
důchodci. 

● Pojištění členů – nepracu-
jících důchodců je dobrovolné. 

● Základní organizace za tyto
členy pošlou 1x za rok příspěvek
60 Kč za člena. 

● Počet těchto členů a částku
uvedou základní organizace na
zvláštní hlášence určené jen k to-
muto účelu a pošlou ji na OS. 

● Platba se zasílá na stejný
účet jako odvody.

● Variabilní symbol pro
platbu za nepracující důchod-
ce je pro rok 2018: 41192018.

Platba do Zajišťovacího
fondu

Jak jsem uvedl, dochází i ke
změnám hlášenky odvodů do
Zajišťovacího fondu, kde budete
hlásit pouze částky, ale už ne
změny v evidenci členů. Platby
se provádějí stejně jako v minu-
lých letech. 

● Číslo účtu pro ZF rovněž
zůstává stejné – 77990022 /
0800. 

● Při tvorbě variabilního
symbolu (VS) pro platbu do
Zajišťovacího fondu (ZF) vy-
chází odborová organizace z re-
gistračního čísla odborové orga-
nizace, kde dvojčíslí 22 na začát-
ku bude nahrazeno číslem pří-
slušného měsíce pro určení
měsíce platby (51 – leden, 52 –
únor, 53 – březen, 54 – duben,
55 – květen, 56 – červen, 57 –
červenec, 58 – srpen, 59 – září,
60 – říjen, 61 – listopad, 62 –
prosinec). Další identifikační
čísla organizace zůstávají stejná.

● Za členky na MD a RD se
do Zajišťovacího fondu platba
neodvádí, ale dál zůstávají ve
fondu a mohou čerpat dary.
Proto u členek, u kterých hlásíte
odchod na MD a RD, nemusíte
hlásit  ukončení  jejich  členství
v ZF.

Program TREWIS ZO
● Nejlepším a nejjednodušším

způsobem pro základní organi-
zace, jak provádět změny v data-
bázi členů, je používání progra-
mu TREWIS ZO, který je pro
základní organizace k dispozici
zdarma.

● V programu evidence členů
byl upraven i číselník kategorií
členů, aby odpovídal těmto po-
žadavkům, a je uveden na druhé
straně hlášenky odvodů. 

● Program TREWIS ZO
v současné době umožňuje po-
sílání hlášenek odvodů člen-
ských příspěvků elektronicky
přímo z programu. Program rov-
něž umožňuje i evidenci členů v
Zajišťovacím fondu. 

● Nově  je možné vyplňování
i posílání hlášenky odvodů do
Zajišťovacího fondu elektronic-
ky z programu TREWIS ZO. 

Z uvedeného vyplývá, že ty
základní organizace, které pro-
gram TREWIS ZO využívají,
nebudou již muset posílat klasic-
kým  způsobem žádné hlášenky
a budou si vše spravovat a ode-
sílat přímo z programu.

Věříme, že tyto informace
vám pomohou a zjednoduší vaši
práci.

Těšíme se na další spolupráci.
Za vedení OSZSP ČR 

místopředseda
Mgr. Lubomír FRANCL,
francl.lubomir@cmkos.cz
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Milé sportovky-
ně, vážení spor-
tovci, přátelé!
Předpokládám,
že jste si v klidu
užili svátků vá-

nočních a stejně jako já přibrali
nějaké to kilečko z vánočního
cukroví. Ne? No to je přece
jasné! Dobrý sportovec nepřibe-
re ani o Vánocích, protože je ne-
ustále v jednom kole! Abyste si
udrželi kondici, připravili jsme,
stejně jako v jiných letech, na-
bídku sportu na celý rok.
Musíme se hýbat! Nabídka tur-
najů zůstává stejná jako v roce
2017,  tedy  samostatné  turnaje
v nohejbale a kuželkách. 

Plánování je tradiční a budou
to tyto turnaje:

1. nohejbal    trojic     mužů
a smíšených družstev

(České Budějovice, 25. – 27.
května 2018, záloha za přihlá-

šené družstvo 2000 Kč + 300 Kč
nevratné startovné za každého
člena týmu)

2. kuželky  čtyřčlenných
družstev mužů, žen a družstev
smíšených 

(Blansko, 5. – 7. října 2018,
záloha za přihlášené družstvo
4000 Kč + 300 Kč nevratné star-
tovné za každého člena týmu)

Pokud se bude chtít vaše ZO
některého turnaje zúčastnit, sta-
čí vyplnit přiložený formulář
předběžné přihlášky a zaslat jej
na   adresu: OS   zdravotnictví
a sociální péče ČR, Mgr. Ladi-
slav Kucharský, Malinovského
náměstí 4, BRNO, 602 00 a to
tak, aby byla přihláška doručena
nejpozději 16. března 2018. Při-
hlášky, které budou doručeny po
tomto datu, nebudou zaregistro-
vány. 

Seznam zaregistrovaných druž-
stev bude uveřejněn v Bulletinu

č. 4,  který  vyjde  v  dubnu 2018.
Několik důležitých informací

pro vaše rozhodování:
a) Vysílající organizace hradí

dopravu svých účastníků a poža-
dovanou zálohu a nevratné star-
tovné. Záloha bude po skončení
turnaje, v případě, že se přihlá-
šené družstvo turnaje zúčastní,
vrácena zpět na účet ZO.

b) Odborový svaz bude hradit
ubytování, stravování, pronájem
sportovišť, ceny a další náklady
spojené s organizací turnajů.

c) Všichni hráči, které základ-
ní organizace na turnaj vyšle,
musí být členem našeho odbo-
rového svazu.

d) Turnaje jsou plánovány ja-
ko víkendové (příjezd v pátek ve-
čer, odjezd v neděli dopoledne).

Počet členů družstva v jednot-
livých turnajích:

nohejbal: tříčlenné družstvo +
možno vyslat 1 náhradníka

kuželky: čtyřčlenné družstvo
(Náhradníkem je myšleno: ve-

doucí družstva, hráč na střídání.)
Zálohu a startovné hradí zare-

gistrovaná družstva až po obdr-
žení propozic daného turnaje! Pro-
pozice se závaznou přihláškou
budou předběžně přihlášeným
družstvům rozesílány na každý
turnaj samostatně, a to nejpozdě-
ji měsíc před konáním turnaje.

Pokyny k vyplnění formu-
láře předběžné přihlášky:
► V přihlášce, prosím, čitelně

vyplňte všechny požadované
údaje. 

► V případě, že máte zájem se
nabízeného turnaje zúčast-
nit, vyplňte do prázdné ko-
lonky počet družstev, který
přihlašujete.

Podrobnější informace podá
Mgr. Ladislav Kucharský,

mobil 736 504 774, e-mail:
kucharsky.ladislav@cmkos.cz

Svazové sportovní hry v roce 2018

Potvrzení odborové organizace
o výši zaplaceného členského příspěvku pro účely snížení základu daně z příjmů 

fyzických osob.

Základní/Místní organizace OSZSP ČR  .........................................................................................................

...........................................................................................................................................................................

...........................................................................................................................................................................

potvrzuje, ve smyslu ustanovení § 15 odst. 7 zákona č. 586/1992 Sb., o daních z příjmů, ve znění účinném
k 31. 12. 2017, že její člen

...........................................................................................................................................................................
(jméno a příjmení, datum narození)
zaplatil v roce 2017 odborové organizaci členský příspěvek ve výši …………..………… Kč.  
Potvrzení se vydává podle § 38 l, odst. 1 písm. j) téhož zákona.*

V ..............................................  dne .........................................

............................................................
podpis předsedy odborové organizace

a razítko odborové organizace
*(paragraf 38 písmeno l, odstavec číslo 1, písmeno j téhož zákona)

�



Předběžná přihláška na svazové sportovní hry 2018

Organizační číslo odborové organizace:.................................................................................................

Adresa:.......................................................................................................................................................

....................................................................................................................................................................

...............................................................................PSČ..............................................................................

Jméno kontaktní osoby v ZO: .................................................................................................................

Telefonické spojení na tuto osobu do zaměstnání:

...............................................................................mobil............................................................................

E-mailové spojení: ....................................................................................................................................

Máme předběžný zájem o účast v těchto turnajích:

NOHEJBAL KUŽELKY

družstva družstva družstva družstva
smíšená muži ženy smíšená

Do kolonek uveďte číslicí předběžný počet přihlášených družstev!

Datum: Podpis a razítko ZO

ssttrr..  1155
BBuulllleettiinn 11//22001188


